

**BOTZ PLUS**  
1050°-1280°C

**BOTZ PLUS**  
Firing Range | Brennbereich

**BOTZ® PLUS**

## BOTZ PLUS 9020

Ein Additiv, das Effekte bei Steinzeugglasuren verstärkt, aber auch pur im Brennbereich von 1050°-1280°C genutzt werden kann.

## BOTZ PLUS 9020

It is an additive, which increases effects of stoneware glazes, but also generates very special surfaces when used purely at 1050°-1280°C.



### Effektverstärker | Effect Increaser

Für Steinzeugglasuren: über die ungebrannte Glasur auftragen und bei ca. 1250°C brennen.

Applied onto an unfired stoneware glaze once it amplifies the effects of the stoneware glaze (fired on 1250°C).



### Kristallglasur | Crystal Glaze

Schöne kristalline Effekte bei dickem Auftrag pur und 1250°C Brenntemperatur. (Achtung, kann laufen!)

Beautiful crystalline effects when purely and thickly applied, firing at 1250°C. ATTENTION: tends to run!



### Craquelé-Glasur | Crackle Glaze

Mit seidiger Oberfläche: pur aufgetragen auf Steinzeugton, gebrannt bei ca. 1050°C. Cracks nach dem Brand mit keramischer Tusche 9090 einfärben.

Applied 2-3 times on stoneware clay and fired at 1050°C it gets a beautifully crackled surface with a very gentle silky touch. Ink the cracks after firing with BOTZ 9090.



9891  
+9020

9891  
+9020

9865  
+9020

9890  
+9020

9890  
+9020

9020  
1250°C

9863  
+9020

9020  
1250°C

### Good to know!

BOTZ PLUS unregelmässig aufgetragen ergibt reizvolle Verläufe, aber: Glasur kann ablaufen, daher im unteren Drittel evtl. nicht auftragen.

If applied unevenly BOTZ PLUS shows very appealing running effects, but: the glaze might run off, thus avoid applying PLUS on the object's lower third.